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Van:  
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Aan:   

Onderwerp: Besparing van 16.000 kg fijnstof in Goirle 

  

Beste raadsfracties Gemeenteraad Goirle,  

  

Graag wil ik een duurzaamheids- en gezondheidsvraagstuk aan jullie voorleggen. Het gaat over de 

houtstook in de Gemeente Goirle. Als inwoner heb ik, vooral in de wintermaanden, veel overlast van 

houtstook. Binnen ons gezin zijn er 3 mensen die cara/astma hebben en dagelijks medicijnen gebruiken. Als 

mensen op een winteravond hun haard aanmaken hangt ons huis vol rooklucht. Zelfs als wij ramen sluiten 

hebben wij duidelijk merkbare ademhalingsklachten.   

  

Ik heb dat al diverse keren bij de Gemeente aangekaart en gevraagd of er wat aan gedaan kan worden. Bv 

een algeheel stookverbod of een verbod op specifieke dagen. Je zou ook alleen pellet- of biomassakachels 

kunnen toestaan of het aanbrengen van filters kunnen verplichten maar dat is eigenlijk een lapmiddel want 

het blijft vervuilend. Ik kreeg echter als reactie dat de Gemeente hier niets aan wil doen en dat dit tussen 

burgers onderling moet worden opgelost. Probleem hierbij is dat niet alle medebewoners hier voor open 

staan en ook dat niet eens duidelijk is wie precies de vervuilers zijn. Het is mij niet altijd helemaal bekend 

welke woningen de overlast veroorzaken. Het RIVM geeft tegenwoordig stookadvies. Dat wil zeggen dat op 

windstille of mistige dagen waarop de rook blijft hangen het advies gegeven wordt om niet te stoken. Ik heb 

ook al gemerkt dat mensen zich hier niet aan houden.   

  

Ik zou jullie als fractie willen vragen om hier eens vragen in de raad over te stellen.  

De ambtenaren van de Gemeente doen er niets mee. Dat hebben ze mij bevestigd. Maar als politiek kunt u 

wel wat doen. De tegenstrijdigheid is dat de Gemeente Goirle zich wel zorgen maakt om duurzaamheid en 

actief is op dit terrein:   
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• Ge gemeente wil de maximale snelheid op de A58 naar 100 

• De gemeente ondersteunt een initiatief van auto delen 

• Er is steun voor de aanschaf van zonnepanelen 

• Er zijn wijken gebouwd zonder gasaansluiting maar met warmtepompen 

Allemaal goede initiatieven maar u vergeet de houtstook   

Wisten jullie dat twee uur hout stoken in één woonhuis net zo veel fijnstof oplevert als met je auto naar 

Milaan rijden. Dat zei Hendrien Witte, directeur van de Longfonds patiëntenvereniging in 2016 en is zeker 

niet zomaar een uitspraak.   

Een auto produceert 0.04 gram fijnstof per km en verbranding van een kg hout in een heel gunstig geval 

gemiddeld 8 gram*. Een ritje van 1080km naar Milaan kost zo ca 42 gram fijnstof en het 2 uur laten branden 

van een haard (2,25 kilo hout per uur) in 36 gram. Dus ze komt met die uitspraak best in de buurt. En dan 

hebben we het nog niet gehad over de kankerverwekkende en giftige stoffen.   

  
*Oude houtkachels leveren ca 40 gram fijnstof per kg op, moderne tussen 8-10 gram en pellet- of biomassakachels ca 2-4 gram.    
  

Is deze wetenschap geen reden om te beginnen met nog meer duurzaamheid binnen de eigen gemeente en 

houtstook te verbieden?   

Ik kom hier met wat cijfers ter onderbouwing:   

  

• Ik weet niet hoeveel houtkachels er zijn in Goirle maar ik zou me voor kunnen stellen dat wij niet 

onderdoen voor het gemiddelde in Brabant van 14% van alle huishoudens dat een hout-, pellet- of 

biomassakachel heeft. 

• Dan hebben we het over 1526 houtkachels in Goirle op 10.900 woningen 

• We weten dat er landelijk gemiddeld 2.2 m3 hout per jaar per haard gestookt wordt (Als je rekent met 

een gewicht van 600kg per m3 hout is dat ca 1320 kg) 

• Dat levert 10.4 kg fijnstof per kachel per jaar op en dus is het gevolg dat er vanuit Goirle met alleen al 

haardhout in totaal ruim 16.000 kg fijnstof geproduceerd wordt 

• Ter vergelijk zet ik de volgende cijfers over de A58 op een rij: 

◦ Om de beeldspraak vanuit het longfonds te gebruiken: Je kan voor 16.000 kg fijnstof  

400.000.000 km auto rijden, dan kan je met 370.000 auto’s naar Milaan 

◦ De afstand tussen afrit Goirle en afrit Hilvarenbeek van de A58 is 6.6 km en het terugdringen 

van de maximale snelheid van 130 naar 100 levert een reductie op van 13% fijnstof 

◦ Er zijn zoals ik begrijp ongeveer 85.000 passanten per dag over een afstand van de genoemde  

6.6 km, dus in totaal 561.000 km per dag 

◦ Dit levert dan in totaal 22,4 kg fijnstof per dag op keer 365 dagen is dat 8.200 kg per jaar 

◦ een besparing van 13% fijnstof door de snelheid terug te dringen van 130 naar 100 levert dus 

een besparing van ruim 1000 kg fijnstof op 

• Je kan het ook vergelijken met het gasvrij maken van woningen 

◦ De energiewaarde van een gemiddelde houthaard Goirle is te vergelijken met 586 m3 gas 

◦ We weten dat een gemiddeld huishouden in Goirle nog geen 1500 m3 gas verbruikt 

◦ De energie-opbrengst van de houtstook in Goirle is ongeveer gelijk aan het gasverbruik van 

ruim 600 huishoudens aan gas in een heel jaar 

◦ De fijnstof uitstoot van 600 huishoudens aan gas is echter zeker 10 keer minder en de CO2 

uitstoot is 2 keer zo laag Mijn stelling is dus:   

• Een verbod op houtstok in Goirle levert 16 keer zo veel op als het verlagen van de snelheid op de 

A58 van 130 naar 100 (Ik stel niet dat je dat niet moet doen) 

• Je moet alle woningen van Goirle gasvrij maken om dezelfde winst aan fijnstof te realiseren als bij 

een verbod op houtstook en 1200 woningen voor dezelfde CO2 reductie. 

Ik hoop dat deze mail en deze cijfers voor jullie aanleiding zijn voor een discussie in de raad om toch eens 

over een houtstookverbod te beginnen. Laten jullie mij weten wat je er mee gaat doen?  

  

Met vriendelijke groet,  

  

Inwoner Goirle  

 

Bijlagen  


